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Beslutande 
Närvarande ledamöter 
Julia Färjhage (C) 
Ingelie Karlsson PRO Lilla Edet 
Anita Björk PRO Lilla Edet ersätter Åke Bark PRO Lilla Edet 
Kerstin Wehlin Jacobsson (SPF – seniorerna Lilla Edetbygden) 
Angela Hendry (SPF – seniorerna Lilla Edetbygden)   
Birgitta Foxér (SPF – seniorerna Lilla Edetbygden) 
 
 
Ersättare 
Övriga ersättare 
Jan-Erik Pettersson  (SPF – seniorerna Lilla Edetbygden) 
Gull-Britt Liljekvist (SPF – seniorerna Lilla Edetbygden) 
Solveig Huhtala (SPF – seniorerna Lilla Edetbygden) 
Frej Dristig (SD) 
 
 
 
Övriga närvarande 
Tjänstepersoner 
Birgitta Andersson, nämndsamordnare 
Emma Persson, praktikant 
Linnea Andersson, mark och exploateringsingenjör §§ 13 
David Morgardt, säkerhetschef §§ 14 
Anna Berlin, chef för stadsmiljöenheten §§ 15 
Per Einarsson, t.f. ekonomichef §§ 16 
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§ 9 

Godkännande av närvaro 
Emma Persson, praktikant vid administrativa avdelningen, önskar närvara vid dagens 
sammanträde. 
 
 
Beslut 
Kommunala pensionärsrådet beslutar enhälligt att Emma Persson får närvara vid dagens 
sammanträde. 
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§ 10 

Godkännande av dagordning 
Inga tillkommande eller utgående ärenden anmälda. 
 
Beslut 
Dagordningen godkänns. 
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§ 11 
Genomgång av föregående mötesprotokoll 
 
Sammanfattning 
Kommunala pensionärsrådet går igenom föregående mötesprotokoll. 
 
Beslut 
Kommunala pensionärsrådet antecknar informationen. 
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§ 12 
Val av ersättare till kommunala pensionärsrådet 
Dnr KS 2023/106 
 
Sammanfattning 
Kommunfullmäktige har den 5 december 2018 fastställt ett nytt reglemente för 
kommunala pensionärsrådet, där beskrivs hur ledamöter och ersättare ska vara 
representerade i rådets sammansättning samt att en vice ordförande ska utses: 
 
Kommunstyrelsens ordförande är tillika ordförande i rådet. Kommunstyrelsen, 
socialnämnden och samhällsnämnden utser vardera en ledamot och en ersättare. 
 
Riksorganisation för pensionärer som bedriver organiserad verksamhet inom 
kommunen skall vara representerade i rådet med 3 ledamöter och 3 ersättare vardera. 
 
Pensionärsorganisation som ingår i rådet skall före den förste januari, året efter valår, 
lämna förslag till kommunledningsförvaltningen på ledamöter och ersättare. Rådet 
fastställer på sitt första sammanträde vilka ledamöter och ersättare som ingår i rådet 
samt utser vice ordförande bland företrädarna i pensionärsorganisationerna. 
 
Kommunstyrelsen, socialnämnden och samhällsnämnden har inkommit med beslut om 
följande ledamöter och ersättare till kommunala pensionärsrådet.  
 
 Ledamot Ersättare 
Kommunstyrelsen Julia Färjhage (C) Frej Dristig (SD) 
Socialnämnden Zara Blidevik (M) Lorentz Lindell (SD) 
Samhällsnämnden Mona Dieng (S) Andreas Freiholtz (SD) 

 
 
Pensionärsorganisationerna har lämnat följande förslag på ledamöter och ersättare till 
kommunala pensionärsrådet: 
 
 Ledamot Ersättare 
SPF Seniorerna Lilla 
Edetbygden  

Kerstin Wehlin-Jakobsson Jan-Erik Pettersson 

 Angela Hendry Gull-Britt Liljekvist 
 Birgitta Foxér Vakant 

   
  
 
 
   

7



   

 

Kommunala pensionärsrådet protokoll 2024-05-20 
 

 Ledamot Ersättare 
PRO Lilla Edet
  

Ingelie Karlsson Lennart Eriksson 

 Åke Bark  Anita Björk 
PRO Lödöse/Nygård Ulf Wetterlund Inga-Lill Jonson 

 
 
Kommunala pensionärsrådet beslutade 2023-03-20 § att fastställa enligt ovanstående 
ledamöter och ersättare för kommunala pensionärsrådet för mandatperioden 2023-2026  
Kommunala pensionärsrådet utsåg Åke Bark till viceordförande. 
 
Kommunala pensionärsrådet beslutade 2024-03-18 § 4 om att välja Ulf Wetterlund till 
ordinarie ledamot samt Anita Björk och Inga-Lill Jonsson som ersättare i samband med 
avsägelser 
 
Det har inkommit förslag från SPF seniorerna vid beredningsmötet den 6 maj om 
ersättare till den vakanta platsen och förslag till ersättare är Solveig Huhtala. 
 
Beslutsunderlag 
Tjänsteskrivelse daterad 2024-05-08 
 
 
Beslut 
Kommunala pensionärsrådet väljer Solveig Huhtala som ersättare för SPF Seniorerna 
under mandatperioden 2023-2026. 
 
 
 
 
 
 
 
Beslutet expedieras till 
Ledamöter och ersättare 
Kommunstyrelsen 
Birgitta Andersson, nämndsamordnare  
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§ 13 
Ny översiktsplan 
 
Sammanfattning 
Linnea Andersson plan- och exploateringsingenjör besöker kommunala pensionärsrådet 
för att informera om ny översiktsplan. 
 
En översiktsplan är en vägledande plan för hur kommunen ska utvecklas när det gäller 
bland annat bostäder, trafik och naturområden. Den nya översiktsplanen siktar mot år 
2050. Nuvarande översiktsplanen har inte fungerat tillfredsställande som styrverktyg för 
tillkommande bebyggelse under de senaste åren. Översiktsplanen bedöms dock fortsatt 
kunna vara vägledande fram till dess att kommunen har en ny översiktsplan antagen. 
Kommunstyrelsen beslutade 2024-01-16 § 6 att uppdra åt planerings- och 
exploateringsenheten att starta arbete med framtagande av ny översiktsplan enligt 
bifogad processbeskrivning och tidplan. 
 
Resultatet av medborgardialogen kommer användas som underlag i det fortsatta arbetet 
med att ta fram den nya översiktsplanen 
 
Beslutsunderlag 
KS beslut 2024-01-16, § 6 
Processplan ÖP 
 
 
Beslut 
Kommunala pensionärsrådet antecknar informationen. 
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§ 14 
Civil beredskap 
 
Sammanfattning 
David Morgardt, säkerhetschef besöker kommunala pensionärsrådet för att informera 
om civil beredskap. 
 
En förändrad hotbild i världen gör att krisberedskapen ökar och därmed är det viktigt att 
kunna säkerställa att samhällsfunktioner fungerar vid samhällsstörningar. 
Samhällsstörningar kan vara naturhändelser, olyckor, sjukdomar, hot, social oro, teknisk 
infrastruktur och försörjningssystem, m.m. 
 
Beslut 
Kommunala pensionärsrådet antecknar informationen. 
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§ 15 
Säsongens snö- och halkbekämpning 
 
Sammanfattning 
Anna Berlin, chef för stadsmiljöenheten besöker kommunala pensionärsrådet för att 
informera om säsongens snö- och halkbekämpning. 
 
Vinterväghållningen, inklusive beredskap, har under de senare åren helt och hållet  
utgjorts av upphandlade tjänster. Kommunen har ingen vinterväghållning i egen regi.  
Sedan säsongen 2020/2021 delas kommunen in i två större områden; Norra området 
omfattar Utby, Hjärtum, Ström, Berg Östra, Lilla Edet och Göta. Södra området 
omfattar Lödöse och Nygård. Vi har i dagsläget två olika  
entreprenörer, en för vardera området. 

 
Förvaltningen är över lag mycket nöjd med entreprenörerna för vintersäsongen  
2023/2024. Årets säsong har varit mer problematisk vädermässigt med rikliga snöfall  
vid flera tillfällen. Långvariga snöfall har gjort att det tagit lång tid att röja undan då  
entreprenörerna fått arbeta flera dygn i sträck. Det omväxlande temperaturläget gjorde  
också att halkbekämpningen var mer omfattande än vanligt.  

 
Det svåra väderläget har genererat fler klagomål denna säsong, bland annat på höga  
vallar och svårighet med framkomligheten för gående och cyklister. Samtliga gång- och  
cykelbanor ingår i det prioriterade gatunätet och det krävs ett mindre snödjup innan  
åtgärd utförs, vilket är relativt vedertaget inom branschen. Lilla Edets kommun bedöms  
ha en välfungerande vinterväghållning med hänsyn till kommunens nuvarande  
förutsättningar. Det finns ingen anledning att ändra nuvarande krav/kriterier. 

 
En fråga som ofta lyfts i samband med vinterväghållningen är huruvida kommunens  
entreprenörer kan ta hänsyn till enskilda uppfarter och inte lägga snövall framför dessa.  
Detta kan inte göras ens i ringa omfattning utan att få avsevärda fördyringar. Ett sådant  
krav skulle innebära både att snöröjningen tar längre tid men också kräva fler maskiner i  
drift och därmed högre beredskapsersättning. Det är på många gator inte ens fysiskt  
möjligt då utfarterna är både stora och många. Om det inte finns utrymme för upplag,  
vilket kan vara fallet på dessa gator, skulle snön behöva transporteras bort med ökade  
kostnader som följd. En mycket grov uppskattning är att kostnaderna för  
vinterväghållning skulle stiga med 30-50 %. 

 
Från och med förra säsongen är det två produktionsledare inom förvaltningen som delar  
på ansvaret för vinterväghållningen, vilket gör verksamheten mer robust och  
arbetsmiljömässigt mer hållbar. Det avsätts mer tid för kontroll och uppföljning, vilket  
bidrar till att förbättra kvaliteten i utförandet. Andra åtgärder som gjorts för att förbättra  
inom området vinterväghållning är att förvaltningen inför årets säsong delade ut gratis  
snökäppar till allmänheten. En bit in på säsongen erbjöds allmänheten att hämta isgrus  
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från våra isgrusfickor. 
 
Vinterväghållningen kan förbättras vid övergångsställen och genombrytning av vallar  
från till exempel parkeringsplatser. Till nästa säsong ska det också vara en bättre  
geografisk spridning så att entreprenören inte startar/slutar i samma område varje gång.  
Uppföljningen av antal maskiner som är i drift ska också bli bättre, då vi denna säsong  
noterat vissa brister. 
 
 
 
Beslut 
Kommunala pensionärsrådet antecknar informationen. 
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§ 16 
Budgetförutsättningar 2025 
 
Sammanfattning 
Per Einarsson, t.f. ekonomichef besöker kommunala pensionärsrådet för att informera 
om budgetförutsättning 2025. Den 19 juni kommer kommunfullmäktige att besluta om 
budgeten för år 2025. Fördelningen av kommunens budget utgår från olika 
förutsättningar bl.a. innevånarantal, löneökningar, inflation mm. 
 
 
Beslut 
Kommunala pensionärsrådet antecknar informationen. 
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§ 17 
Inkomna skrivelser 
 
 
Sammanfattning 
Det har inkommit en skrivelse till kommunala pensionärsrådet från allmänna 
arvsfonden om en inbjudan angående en informationsträff och workshop till hösten. 
 
Beslutsunderlag 
Skrivelse från allmänna arvsfonden. 
 
Beslut 
Kommunala pensionärsrådet antecknar informationen och ärendet tas upp åter till nästa 
sammanträde med det kommunala pensionärsrådet. 
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§ 18 
Skriftlig information från verksamheten 
Dnr KS 2024/130 
 
Sammanfattning 
Verksamheten svarar på frågor från kommunala pensionärsrådet och 
pensionärsföreningarna.  
 
Äger kommunen hundrastgården vid älven och vem sköter den?  
Svar från Anna Berlin, enhetschef sektor samhäll  
 
Det är kommunens mark och det är stadsmiljöenheten som sköter drift och underhåll. 
På platsen fanns tidigare en minigolfbana. Den är inte byggd i avseende att vara en 
hundrastgård och kommunen marknadsför den heller inte som hundrastgård. Däremot 
får hundägare gärna släppa sina hundar där under eget ansvar.  

 

 
 
Beslutsunderlag 
Tjänsteskrivelse daterad 2024-05-08 
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Beslut 
Kommunala pensionärsrådet antecknar informationen.  
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